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Sag nr.  89   Orientering om foreløbigt regnskab 2009 
 
Journal nr.:  011909-2010 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse, kap. V. 

 

Sagsfremstilling: Kommunens regnskab for 2009 behandles efter planen i 
Økonomiudvalget og Byrådet i maj måned. Det er dog muligt, på 
nuværende tidspunkt, at give en orientering om det foreløbige 
regnskab på overordnet niveau. 
  
Finans- og regnskabsafdelingen har udarbejdet en resultatopgørelse 
og finansieringsoversigt pr. 5. marts, som indeholder de overordnede 
regnskabstal. Der vil, inden den endelige regnskabsaflæggelse, blive 
foretaget mindre korrektioner og afsluttende posteringer, men det 
overordnede billede ligger på nuværende tidspunkt rimeligt fast. 
Resultatopgørelsen viser oprindeligt vedtaget budget for 2009, 
korrigerede budget, foreløbigt regnskab og afvigelsen mellem det 
korrigerede budget og det foreløbige regnskab. 
  
Til de væsentligste poster og afvigelser kan bemærkes flg.: 
  
Skatter, tilskud og udligning
Indtægter fra skatter, tilskud og udligning udgør 2.281,4 mio. kr., 
hvilket meget præcist svarer til det korrigerede budget. 
Mindreindtægten udgør 3,6 mio. kr., som kan henføres til 
ejendomsskatter og dækningsafgift. 
  
Skattefinansierede driftsudgifter
De skattefinansierede driftsudgifter inkl. renter udgør 2.256,9 mio. kr. 
mod et korrigeret budget på 2.331,2 mio. kr. Altså et mindreforbrug på 
74,3 mio. kr. I det korrigerede budget indgår overførte overskud fra 
2008 på 51,3 mio. kr., og det er derfor forventeligt, at der vil være et 
pænt mindreforbrug. 
  
Byudvikling, bolig- og miljøforanstaltninger udviser et mindreforbrug 
på 19,0 mio. kr. Heraf stammer ca. 15 mio. kr. fra puljen til 
bygningsvedligeholdelse, som senere skal omplaceres til øvrige konti, 
hvor de faktiske udgifter er afholdt. Hermed nedbringes 
mindreforbruget, og til gengæld forbedres resultaterne på de øvrige 
hovedkonti tilsvarende. 
  
Fællesudgifter og administration udviser et mindreforbrug på 24,2 mio. 
kr. Af dette beløb skal der foretages forsikringshensættelser på 
forventet 11,4 mio. kr., og herudover vil det blive vurderet, hvor stor en 
del af mindreforbruget, der bør overføres til efterfølgende budgetår, og 
hvor stor en del, der kan tilbageføres til kassebeholdningen. 
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Renteudgifter m.v. udgør 13,3 mio. kr. mod et forventet niveau på 24,0 
mio. kr. Altså et mindreforbrug på 10,7 mio. kr. Kombinationen af et 
meget lavt renteniveau og en bedre kassebeholdning end forventet 
medfører rentebesparelser i størrelsesordenen 5,5 mio. kr., og hertil 
kommer en ubudgetteret indtægt fra salget af KMD på 4,0 mio. kr. 
  
Resultat af ordinær drift
Det samlede resultat af ordinær driftsvirksomhed er et overskud på 
24,5 mio. kr. mod et forventet underskud på 46,2 mio. kr. Igen skal 
opmærksomheden henledes på, at en stor del af overskuddet må 
forventes overført til efterfølgende budgetår. 
  
Skattefinansierede anlæg
De samlede skattefinansierede anlægsudgifter udgør 207,6 mio. kr. 
mod et korrigeret budget på 196,7 mio. kr. Overskridelsen skyldes, at 
kommunen, pga. problemer med digital tinglysning, endnu ikke har 
modtaget nettoprovenuet på ca. 26 mio. kr. fra salg af Heimdalsvej og 
køb af Smedetoften. Dette medfører samtidig et stort merforbrug på 
kontoen for administration, hvor indtægten fra Heimdalsvej er 
budgetteret og et mindreforbrug under byudvikling, bolig- og 
miljøforanstaltninger, hvor udgiften til køb af Smedetoften skal 
afholdes. Når overskuddet på denne konto alligevel ikke er større 
skyldes det manglende indtægter fra salg af grunde og ejendomme. 
  
Resultat af det skattefinansierede område
Det samlede resultat af det skattefinansierede område er et 
underskud på 183,1 mio. kr. mod budgetteret 242,9 mio. kr. Det store 
underskud skal ses i sammenhæng med bl.a. de store udgifter til 
etablering af nyt plejecenter og arealerhvervelser i St. Rørbæk, som 
lånefinansieres længere nede i resultatopgørelsen. 
  
Balanceforskydninger
Der er i 2009 optaget lån på 120,9 mio. kr. og betalt afdrag på 34,8. 
Låneoptagelsen vedrører uudnyttet låneramme for 2008 (16,4 mio. 
kr.), arealerhvervelser i St. Rørbæk (103,4 mio. kr.) og restfinansiering 
af Nordhøj (1,1 mio. kr.). I det korrigerede budget var der forventet 
låneoptagelse på 205,5 mio. kr. Mindrelåneoptagelsen på 84,6 mio. 
kr. skyldes i stor grad, at udgifterne vedr. ældreboliger, Pedersholm, 
budgetmæssigt er forudsat lånefinansieret, mens de i regnskabet er 
finansieret på byggekredit under finansforskydninger. Dette medfører, 
at der flyttes ca. 50 mio. kr. fra låneoptagelse til øvrige 
finansforskydninger. Hertil kommer, at der er uudnyttet låneramme på 
20,5 mio. kr., som først kan indgå i regnskab 2010. 
  
Samlet udviser regnskabet et forbrug af likvide aktiver på 91,5 mio. kr. 
mod budgetteret 151,3 mio. kr.  
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Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Finans og Regnskab har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Økonomichefen indstiller, til Økonomiudvalget, at: 

1. det foreløbige regnskab tages til efterretning, og videresendes 
til Byrådets orientering. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Foreløbigt regnskab taget til efterretning. 
 

Beslutninger: Taget til efterretning.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende.  

Bilag: Foreløbigt regnskab 2009
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8962,1030).pdf
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Sag nr.  90   Udnyttelse af låneramme 2009 
 
Journal nr.:  011829-2010 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 41 og 58.  

 

Sagsfremstilling: I budget 2009 var det forudsat, at den automatiske låneadgang samt 
de lånetilsagn, der blev opnået i forbindelse med budgetvedtagelsen, 
blev udnyttet. Samlet medførte dette en forventning om flg. 
låneoptagelse vedr. 2009: 
  
 Lån vedr. arealerhvervelser, St. Rørbæk (85% af 
udgiften) 103.395.600 kr.

Lån vedr. etablering af plejecenter, Pedersholm  61.765.000 kr.

Lån vedr. restfinansiering af ældreoliger, Nordhøj  1.100.000 kr.

Lån vedr. ikke udnyttet låneramme 2008  16.375.000 kr.

Lån vedr. øvrige områder og dispensationer  22.851.150 kr.

Samlet budgetteret låneoptagelse i 2009 205.486.750 kr.
  
På grund af kommunens relativt høje kassebeholdning er alle lånene 
ikke hjemtaget i 2009, men foreslås, ligesom lånerammen for 2008, 
først udnyttet i efterfølgende budgetår. Dette er muligt frem til 
udgangen af marts måned 2010. 
  
Lån vedr. arealerhvervelser i St. Rørbæk og restfinansiering af 
Nordhøj er hjemtaget i løbet af 2009. Opførelsen af ældrecenter 
Pedersholm finansieres, indtil byggeriet er afsluttet, over byggekredit, 
og lånefinansiering er således ikke relevant på nuværende tidspunkt. 
Herefter kan kommunens låneramme for 2009 opgøres således: 
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  Låneramme  Hjemtaget  Rest

 Lån til betaling af 
ejendomsskatter, netto 15.160.337 0  15.160.337 

Skoleanlæg  3.986.834 0  3.986.834 

Administrationsbygninger 1.972.913 0  1.972.913 

Restlåneramme 2008  16.375.000 16.375.000  0 

Arealerhvervelse, St. 
Rørbæk  102.761.284 103.395.000  -633.716 

Restfinansiering, 
Nordhøj  1.099.000 1.099.000  0 

I alt 141.355.367 120.869.000 20.486.367 
  
Der er således, indtil udgangen af marts 2010, mulighed for at 
hjemtage lån på 20.486.367 kr. vedr. lånerammen for 2009. 
 

Bevilling: Såfremt lånerammen udnyttes fuldt ud skal der meddeles 
indtægtsbevilling til budget 2010 på 20.486.000 kr. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomiafdelingen bemærker, at lånefinansieringen vil fremstå som 
en mangel i regnskab 2009, men til gengæld kan indlægges som en 
styrkelse af budget 2010. Låneoptagelsen forventes at medføre 
ydelser på ca. 1,3 mio. kr. årligt, men disse er allerede indregnet i 
budgettet. 
 

Indstilling: Økonomichefen indstiller, at Økonomiudvalget overfor Byrådet 
anbefaler, at: 

1. Lånerammen for 2009 udnyttes, og at der hjemtages lån på 
20,486 mio. kr. 

2. Der meddeles tillægsbevilling til budget 2010 på -20,486 mio. 
kr. 

3. Administrationen bemyndiges til at hjemtage lånet i 
overensstemmelse med kommunens finansielle politik. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Anbefales. 
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Beslutninger: Tiltrådt.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 
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Sag nr.  91   Godkendelse af skema B - Vangedevej, plejeboliger 
 
Journal nr.:  011851-2008 
 
Lovgrundlag: Almenboligloven, støttebekendtgørelsen  

 

Sagsfremstilling: Som opfølgning på Byrådets beslutning nr. 69 af 27. januar 2010 om 
tilsagn til opførelse af 8 plejeboliger med serviceareal på Vangedevej i 
Frederikssund forelægges nu skema B til godkendelse.  
  
Boligerne opføres af og drives af Boligselskabet Rosenvænget, mens 
servicearealet ejes og drives af kommunen.  
  
Boligorganisationen har som følge af udbud af byggearbejderne 
revurderet budgettets poster. Der er udarbejdet og fremsendt skema B 
til godkendelse, og administrationen har foretaget en gennemgang af 
det fremsendte. 
  
Sammenholdt med skema A er der ikke er sket ændringer i boligantal 
eller størrelse. 
  
Den samlede anskaffelsessum for plejeboligerne er forhøjet i forhold 
til skema A, dog uden at det maksimale beløb for opførelse af støttede 
almene ældreboliger er overskredet eller udnyttet fuldt ud. Det 
gældende maksimumbeløb for projektet er beregnet til 12,453 mio. kr. 
  
Anskaffelsessummen finansieres, jfr. almenboliglovens § 118 og § 6, 
stk. 3, i lov nr. 490 af 12. juni 2009 om ændring af almenboligloven 
således: 
 
8 Plejeboliger  
 

Skema A 
 mio. kr. (med 3 
dec.)  

Skema B 
 mio. kr. (med 3 

dec.)
Realkreditlån 91 % 10,703 10,926
Kommunal grundkapital 7 % 0,823 0,840
Beboerindskud 2 % 0,236 0,240
I alt 11,761 12,006

 
I forhold til det godkendte skema A forhøjes anskaffelsessummen med 
0,245 mio. kr. 
  
Det oplyses, at kommunens garantiforpligtelse vil udgøre 59,92 % af 
realkreditbelåningen, sv.t. 6.546.860 kr. 
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Bebyggelsen opføres med tilhørende serviceareal. Finansieringen af 
servicearealet er en kommunal forpligtelse. Den samlede 
anskaffelsessum for servicearealet er beregnet til 0,782 mio. kr. inkl. 
moms og gebyr. Beløbet udgør efter momsudligning 0,626 mio. kr., 
hvilket er 0,012 mio. kr. mindre end ved det godkendte skema A. Den 
kommunale udgift (eksklusiv moms og teknisk værdi af grund) 
kommer herefter til at udgøre 0,306 mio. kr., når det statslige tilskud er 
udbetalt efter godkendelse og indberetning af skema C 
(byggeregnskabet). 
  
Af det udarbejdede driftsbudget fremgår, at lejens størrelse andrager 
1.175 kr./ m2, hvilket svarer til 5.728 kr. pr. bolig pr. måned ekskl. 
forbrug (vand, varme, el/gas og programforsyning). Social Service har 
vurderet, at lejen er rimelig. Det bemærkes, at den ved skema B 
beregnede leje vil danne grundlag for lejeopkrævningen, når boligerne 
indflyttes. 
 

Bevilling: Forøgelse af grundkapitalindskud med 17.000 kr. 
Reduktion af udgift til servicearealer på 12.000 kr. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomiafdelingen bemærker, at sagen medfører en forøgelse af det 
kommunale grundkapitalindskud med 17.000 kr. og en reduktion af 
servicearealudgifterne på 12.000 kr. i forhold til det ved vedtagelsen af 
skema A forudsatte. 
 
Hertil kommer en garantiforpligtelse på 6.546.860 kr. Denne blev ved 
vedtagelsen af skema A oplyst til forventet ca. 7 mio. kr. 
 

Indstilling: Sekretariatschefen indstiller over for Økonomiudvalget at anbefale 
over for Byrådet:  

1. at skema B godkendes med en anskaffelsessum på 12,006 
mio. kr. for boligdelen og 0,782 mio. kr. for servicearealet.  

2. at det kommunale grundkapitallån ændres fra 0,823 mio. 
kr. til 0,840 mio. kr., svarende til en forhøjelse med 0,017 
mio. kr. i forhold til skema A 

3. at der godkendes en kommunal garanti på 59,92 % af 
realkreditbelåningen, sv.t. 6.546.860 kr. 

4. at anlægsbevillingen til servicearealet ændres fra 0,638 
mio. kr. til 0,626 mio. kr., svarende til en reduktion med 
0,012 mio. kr. 

5. at der godkendes en foreløbig leje på 1.175 kr. pr. m2.  
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Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Anbefales. 
 

Beslutninger: Tiltrådt.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 
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Sag nr.  92   Vej og Trafik anlægsprojekter 2010 
 
Journal nr.:  002238-2010 
 
Lovgrundlag: LBK nr. 671 af 19/08/1999 om offentlige veje  (§10).  

 

Sagsfremstilling: Vej, Trafik og Affald har gennemgået forslagslisten 2010 - 2013 over 
anlægsprojekter på vej- og trafikområdet og fremlægger 
hermed forslag til prioriteringen for 2010 til Teknik-, Miljø- og 
Erhvervsudvalgets godkendelse. Af rådighedsbeløbet på 3.236.580 
kr. foreslås der udmøntet samlet 3.000.000 kr. til anlægsprojekter i 
2010. Det skal understreges, at der er tale om administrationens 
bedste bud/overslagspriser på de enkelte projekter. 
  
Der henvises til forslagslisten for det fulde overblik over hvilke 
projekter der er prioriteret i henholdsvis 2010, 2011, 2012 og 2013, 
samt hvilke projekter der foreslås udskudt til efter 2013. Projekterne 
på listen er delt op i temaerne: Gang- og Cykelstier-C, Veje- V, 
Parkeringspladser-V, Trafikfremkommelighed-F, Trafiksaneringer-T, 
Sikker skolevej-S og Vejbelysning-L.   
  
Ved prioriteringen er vægten lagt på projekternes relevans og 
økonomi i forhold til anlægsrammen. Projekt C1, Cykelsti langs 
Kulhusvej er f.eks. prioriteret i perioden 2010-2013, da Frederikssund 
Kommune har fået tilsagn fra Vejdirektoratet om 30% medfinansiering, 
men kun hvis stien etableres inden for denne periode. Projekt V3: 
Etablering af vejafvanding på vandlidende veje er prioriteret udfra, at 
Vej, Trafik og Affald har konstateret et generelt behov for at forbedre 
afvandingskapaciteten på kommunens vejnet.  I henhold til den 
forestående Trafiksikkerhedsplan 2010, er der desuden prioriteret en 
række trafiksikkerhedsprojekter til udførelse i 2010. Der er i 
trafiksikkerhedsprojekterne lagt vægt på mest mulig trafiksikkerhed for 
hver krone.  
  
Ønsker udvalget at få opstillet et alternativ forslag til prioritering i 2010 
henvises til vedlagte forslagsliste over anlægsprojekter på vej- og 
trafikområdet "notat over alternativ prioritering". 
  
Projekt C1: Cykelsti langs Kulhusvej
Cykelsti i grus fra Jægerspris til Kulhuse, længde 10 km. Stien blev i 
sin tid projekteret i Amtsregi som en del af Fjordstien. Stien er 
endvidere medtaget i Kommuneplan 2009-2021 som planlagt trafiksti.  
  
Kulhusvejen er en trafikeret gennemfartsvej med 3200 biler i døgnet 
(årsdøgnstrafik 2006). Strækningen er afmærket som National 
Cykelrute. En cykelsti vil kunne forbedre trafiksikkerheden og måske 
få flere cyklister til at benytte ruten.  
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Stiprojektet er fremlagt for Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget den 5. 
maj 2009. Her blev det besluttet at søge vejdirektoratet om 
medfinansiering over 4 år fra 2010-2014, da anlægsomkostningerne 
er i størrelsesordnen 8.500.000 kr. Der var til formålet søgt om 50% 
medfinansiering.   
  
Frederikssund Kommune har fået tilsagn om tilskud fra Vejdirektoratet 
til projektet. Det samlede tilskud til projektet udgør 2.455.200 kr., 
hvilket svarer til ca. 30 % af anlægssummen. Kommunens andel 
udgør således 6.045.000 kr. fordelt over 4 år. 
  
Vej, Trafik og Affald anbefaler at Frederikssund Kommune tager imod 
tilskuddet og deltager i udførelsen af cykelstien med en 
anlægsbevilling på 6.045.000 kr. fordelt over 4 år: 
  
 2.125.000 kr. i 2010,  
1.143.000 kr. i 2011  
2.125.000 kr. i 2012   
   652.000 kr. i 2013 
  
Der henvises til bilag 2 for nærmere beskrivelse af projektets 
finansiering. 
  
Alternativ til projekt C1 
Projekt V7: Helhedsplan for Roskildevej, Frederikssund  
Ifølge uheldsanalyser foretaget i 2002 og 2009 er Roskildevej 
kommunens mest uheldsbelastede strækning. Seneste uheldsanalyse 
viser, at der i perioden 2003 til 2007 har været 4 personskadeuheld pr. 
km pr. år. Problemet har været taget op ad flere omgange i 
forbindelse med Frederikssund Trafik- og Miljøhandlingsplan 2003, 
lokalplan 83, kommunens drøftelser med politiet i 2008 og senest i 
forbindelse med Trafiksikkerhedsplan 2010.  
  
Roskildevej foreslås aflastet og omdannet til lokalvej (i 
overensstemmelse med lokalplan 83. og Trafikpolitik for 
Frederikssund Bymidte) således at gennemgående trafik ledes ad 
trafikvejene Strandvangen/ Marbækvej/A.C Hansensvej eller ad 
Ågade. Forholdene for de "bløde" trafikanter på Roskildevej søges 
forbedret ved hastighedsdæmpende foranstaltninger (indsnævring af 
vejbane og plantning af vejtræder samt ved etablering af cykelsti og 
fortov i begge vejsider. Trafiksaneringen skal tage hensyn til bussers 
fremkommelighed og til parkeringsbehovet langs vejen. 
Trafiksaneringen skal ligeledes tage højde for gaderummets visuelle 
miljø i form af en bevidst udformning og samarbejdning af forskellige 
elementer som belægninger, belysning, beplantning, pullerter m.v. 
Overslag for gennemførelse af oplægget udgør ca. 9.200.000 kr. Der 
foreslås afsat 2.200.000 kr. til projektet i 2010. De øvrige 7.000.000 
foreslås fordelt i perioden 2011-2014, således at projektet udføres i 5 
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etaper. 
  
Projekt V3: Etablering af vejafvanding på vandlidende veje 
De seneste somre har været præget af voldsomme regnskyl, hvilket 
har medført store skader på kommunens veje. Der er dermed opstået 
et behov for at forbedre afvandingskapaciten på kommunens vejnet. 
Vej, Trafik og Affald anbefaler, at der bliver afsat et fast beløb til 
etablering af vejvanding på vandlidende veje. Beløbet er sat til 
200.000 kr. Udvalget vil blive orienteret om projekterne i 
maj/juni. Aktuelt kan nævnes afvanding af dele af Barakvejen som et 
af projekterne. 
  
Projekt T1-T3, samt S1 og S2
I løbet af 2010 vedtages en trafiksikkerhedsplan for Frederikssund 
Kommune, der bl.a. udmønter sig i en projektliste over fysiske tiltag. 
Projektforslagene løber samlet op i en anlægssum i størrelsesordenen 
28 mio. kr. Der er i planen foreslået en prioriteringsmodel baseret på 
projekternes effekt i forhold til hvor meget trafiksikkerhed man får for 
hver krone. Prioriteringen af projekterne tager højde for projekternes 
effekt. Ved projekter der har behov for yderligere undersøgelser 
udskydes udførelsen til senere. Planens tidshorisont er 2010-2014. 
Projekterne er skrevet ind i forslagslisten 2010-2013 over 
anlægsprojekter på vej- og trafikområdet. I 2010 foreslås følgende 
projekter prioriteret: 
  
Projekt T1: Hævede flader på Kongensgade ved Jordhøjvej og 
Solhøjvej, Slangerup 
Uheldsbelastet strækning. Der etableres hævede flader ved 
Jordhøjvej og Solhøjvej. Overslagspris 250.000 kr. 
  
Projekt T2: Forhøjning af midterø i rundkørsel. 
Hovedgaden/Møllevej, Jægerspris 
Uheldsbelastet kryds. Forhøjning af midterøen i rundkørslen. 
Prisoverslag 50.000 kr. 
  
Projekt T3: Trafiksanering af Hovedgaden, Hanghøjvej/Bystrædet, 
Skibby 
Uheldsbelastet strækning. Bump og midterafmærkning på 
strækningen. Prisoverslag 200.000 kr. 
  
Projekt S1: Sikker Krydsning. Odinsvej/Thorsvej, Frederikssund
Sikker skolevej. Udvidelse af eksisterende midterhelle så der bliver 
ventemulighed samt tilretning af dobbeltrettet sti så det nordgående 
spor starter ved hellen. Prisoverslag 100.000 kr. 
  
Projekt S2: Sikker stikrydsning. Slagslundevej, Roskildevej-
Lindegårds Alle, Slangerup
  
Sikker skolevej. Midterhelle ved Mosevej. Prisoverslag 75.000 kr. 
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Bevilling: Der søges om meddelelse af følgende anlægsbevillinger:  
  
Projekterne T1-T3, samt S1, S2 og V3: 875.000 kr. finansieret af 
rådighedsbeløbet på 3.236.580 kr. på anlægsprojekt nr. 211020 Pulje 
til trafikinvesteringer i 2010. 
  
Projekt C1 Cykelsti langs Kulhusvej: 6.045.000 kr., finansieret 
af rådighedsbeløb på anlægsprojekt nr. 211020 Pulje til 
trafikinvesteringer fordelt med 2.125.000 kr. i 2010, 1.143.000 kr. i 
2011, 2.125.000 kr. i 2012 og 652.000 kr. i 2013. Alternativt søges om 
meddelelse af anlægsbevilling til: 
  
Projekt V7 Helhedsplan for Roskildevej, Frederikssund: 9.200.000 kr. 
finansieret af rådighedsbeløb på anlægsprojekt nr. 211020 Pulje til 
trafikinvesteringer fordelt med 2.200.000 kr. i 2010 og 1.750.000 kr. i 
hvert af årene i perioden 2011-2014. 
  
Der er afsat rådighedsbeløb på 3.236.000 kr. om året under Pulje til 
trafikinvesteringer i perioden 2010 - 2012. Fra 2013 og frem vil der 
blive afsat det tilsvarende beløb til puljen ved omplacering fra 
anlægsramme under anlægsprojekt nr. 651100 Anlægsramme. Det vil 
ske i forbindelse med budgetlægningen for 2011. 
  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger til sagen. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Teknik-, 
Miljø- og Erhvervsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd 
at: 

1. projekt C1 cykelsti langs Kulhusvejen godkendes til udførelse i 
årene 2010-2013 efter planen i sagsfremstillingen og at der 
meddeles anlægsbevilling på 6.045.000 kr. til anlægsprojekt 
C1 Cykelsti langs Kulhusvejen, finansieret af afsat 
rådighedsbeløb i budget 2010 på anlægsprojekt nr. 211020 - 
Pulje til trafikinvesteringer fordelt med 2.125.000 kr. i 2010, 
1.143.000 kr. i 2011, 2.125.000 kr. i 2012 og 652.000 kr. i 
2013.    

2. alternativt, at anlægsprojekt V7 Helhedsplan Roskildevej 
erstatter projekt C1 Cykelsti langs Kulhusvejen og at der 
meddeles anlægsbevilling på 9.200.000 kr.  finansieret af afsat 
rådighedsbeløb på anlægsprojekt nr. 211020 - pulje til 
trafikinvesteringer, fordelt med 2.200.000 kr. i 2010 og 
1.750.000 kr. om året i perioden 2011-2014.  

3. der meddeles anlægsbevilling på 875.000 kr. til anlægsprojekt 
V3, T1, T2,T3 samt S1 og S2, finansieret af afsat 
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rådighedsbeløb på anlægsprojekt nr. 211020 - Pulje til 
trafikinvesteringer på 3.236.580 kr. i 2010.  

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 01. 
marts 2010 
Udvalget anbefaler Økonomiudvalg og Byråd at Vejdirektoratet 
meddeles, at Frederikssund Kommune ønsker at tage imod tilbuddet 
om etablering af Kulhusestien og deltage med en anlægsbevilling 
fordelt over 4 år  
2.125.000 kr. i 2010 
1.143.000 kr. i 2011 
2.125.000 kr. i 2012 
652.000 kr. i 2013 
 
Udvalget anbefaler desuden, at det besluttes, at der inden 
gennemførelse af jorderhvervelse indhentes tilbud på anlægsarbejdet, 
og at Byrådet herefter skal tage stilling til igangsættelse af 
jorderhvervelse og kontraktindgåelse. 
Punkt 2 og 3. Med hensyn til anvendelse af de resterende midler i 
anlægspuljen udskydes beslutningerne til senere prioritering. 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Økonomiudvalget anbefaler at Vejdirektoratet meddeles, at 
Frederikssund Kommune ikke ønsker at gennemføre projektet på 
nuværende tidspunkt. 
 
Tina Tving Stauning deltog ikke i behandlingen af punktet. 
 

Beslutninger: For stemte 20: Ole Find Jensen (A), Tina Tving Stauning (A), Jesper 
Wittenburg (A), Kirsten Weiland (A), Anne-Lise Kuhre (A), Jesper 
Henriksen (A), Kenneth Jensen (A), Guri Bjerregaard (A), Poul Henrik 
Hedeboe (F), Susan Stauersbøl (F), Kasper Andersen (O), Pia 
Adelsteen (O), Ole Søbæk (C), Morten Skovgaard (C), Hanne 
Kyvsgaard (C), Kristian Moberg (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt 
(V), Lis Olsen (V), Jens Ross Andersen (V) og John Schmidt 
Andersen (V).  
Imod stemte 1: Torben Petterson (A). 
 
Økonomiudvalgets indstilling tiltrådt.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 

Bilag: Investeringsoversigt  2010-2013
Investeringsoversigt 2010-2013-Oversigt
Notat vedrørende projekt C1: Cykelsti langs Kulhusvej
Notat vedrørende alternativ prioritering af anlægsprojekter i 2010

http://www.frederikssund.dk/media(8739,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8740,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8741,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8742,1030).pdf
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Sag nr.  93   Forslag til tillæg til spildevandsplanen, Den gamle bydel Slangerup 

By, Hauge Mølle projektet 
 
Journal nr.:  028596-2009 
 
Lovgrundlag: Bekendtgørelse af lov om Miljøbeskyttelse Lovbekendtgørelse nr. 

1757 af den 22.12.2006.  
 

Sagsfremstilling: I den gældende spildevandsplan er det angivet, at fælleskloakken i 
Slangerup"...separeres, når det er muligt at kombinere et projekt med 
andre anlægsprojekter." En sådan separering er gennemført for det 
område, der er markeret i tillæggets bilag 1.  
  
For at holde spildevandsplanen ajour er det derfor nødvendigt at 
ændre status på de berørte kloakoplande fra "fælleskloakeret" til 
"seperatkloakeret". 
  
Regnvandet fra det separerede område bliver ledt til et åbent område, 
hvor det nedsives. Det nedsivede vand strømmer via grundvandet til 
Græse Å. Da nedsivningen foregår i umiddelbar nærhed af Græse Å, 
skal der meddeles en udledningstilladelse til det gennemførte. Denne 
udledningstilladelse kan først meddeles når dette tillæg er endeligt 
vedtaget. 
  

Bevilling: De udgifter, som har været forbundet med projektet er dækket af 
Frederikssund Forsyning, der havde frigivne midler til projektet. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger til sagen. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller, at Teknik-, 
Miljø- og Erhvervsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og 
Byråd, at  

1. tillæg til Spildevandsplan Den gamle bydel, Slangerup by 
vedtages til annoncering og fremlæggelse i offentlig høring i 8 
uger, 

2. Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget kan godkende forslaget 
endeligt, hvis der ikke kommer væsentlige indsigelser, eller at 
tillægget administrativt kan annonceres som endeligt, hvis der 
ikke kommer indsigelser. 
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Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 01. 
marts 2010 
Anbefales. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning deltog ikke i behandlingen af punktet. 
 

Beslutninger: Tiltrådt.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 

Bilag: BILAG 1 til TME den 1 marts 2010 Udkast til tillæg til 
spildevandsplanen Den gamle bydel, Slangerup By
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8746,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8746,1030).pdf
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Sag nr.  94   Kvalitetsstyring, natur og miljø, indsats og resultater 2009 
 
Journal nr.:  004899-2007 
 
Lovgrundlag: Lov nr. 507 af den 7.6.2006, Lov om et kvalitetsstyringssystem for den 

kommunale sagsbehandling på natur- og miljøområdet. 
Bekendtgørelse nr. 661 af den 14.06.2006, Bek. om krav til 
kvalitetsstyringssystem for den kommunale sagsbehandling på natur- 
og miljøområdet. 
 

Sagsfremstilling: Lov om kvalitetsstyring trådte i kraft 1. juli 2006. Formålet med 
kvalitetsstyringssystemet er at være med til at sikre faglig kvalitet og 
ensartet, samt effektiv sagsbehandling indenfor natur- og 
miljøområdet.  
  
En gang årligt skal kommunalbestyrelsen godkende ledelsens 
evaluering af kvalitetsstyringssystemet.  Evalueringen skal 
offentliggøres inden 1.april. 
  
Frederikssund Kommunes vedtagne politik vedrørende kvalitetsstyring 
på natur- og miljøområdet er: 

• Myndighedskrav, almindelig god forvaltningsskik og fastsatte 
procedurer overholdes.  

• At brugere, medarbejdere og eventuelle samarbejdspartnere 
skal informeres hurtigt og effektivt om omfang og indhold af 
indgåede aftaler og aftaleændringer samt om retningslinier og 
anvisninger, der har betydning for en hensigtsmæssig 
sagsbehandling.  

• At ledelsen skal bidrage aktivt til at sikre den 
medarbejderudvikling og -uddannelse (administrativt og 
fagligt), som er nødvendig for at opfylde gældende politik og 
mål.  

• Medarbejderne har en ensartet forståelse for opgaveløsning og 
dokumentation af kvalitet.  

• Arbejdet planlægges hensigtsmæssigt, navnlig i relation til 
sammenhængende sagsforløb med henblik på at tilgodese 
brugernes behov og forventninger i størst muligt omfang og 
indenfor krav, der følger af lovgivningen.  

• Der gennemføres periodiske interessent- eller 
brugertilfredshedsundersøgelser (f.eks. spørgeskemaer 
og/eller interview) med henblik på at afdække, om kommunens 
opgavevaretagelse er af tilfredsstillende kvalitet og tilstrækkelig 
ensartet.  

• At intern audit af kvalitetstyringssystemets effektivitet samt 
myndighedens evaluering af dets fortsatte egnethed og 
effektivitet skal gennemføres løbende og efter faste 
procedurer. 
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Byrådet har vedtaget følgende kvalitetsmål for de dele af 
administrationen, der udfører opgaver, der er omfattet af 
kvalitetsstyringsloven: 

• Sikring af høj faglig kvalitet, effektivitet og ensartethed i 
kommunens sagsbehandling,  

• Sikring af brugernes tillid til og tilfredshed med 
sagsbehandlingen,  

• Kvalitetsstyringssystemet skal indeholde en kvalitetshåndbog 
med tilhørende tværgående procedurer og 
sagsbehandlerprocedurer, som skal dække 
myndighedsbehandlingen inden for Natur og Miljøområdet. 

 
Kvalitetsstyringssystemets bestanddele er hhv. en kvalitetshåndbog, 
et antal tværgående procedurer, som beskæftiger sig med hhv. 
ledelses- og organisatoriske spørgsmål, samt et større antal 
sagsbehandlerprocedurer, der dækker alle områder omfattet af lov om 
kvalitetsstyring. 
 
Kvalitetshåndbogen indeholder vedtagne kvalitetspolitik og 
kvalitetsmål, samt beskrivelse af kvalitetsstyringssystemet – derunder 
hvilke forpligtelser Byrådet, ledelse og medarbejdere har i forhold til 
systemet.  
 
De tværgående procedurer omhandler dokumentstyring, styring af 
registreringer, ledelsens evaluering, brugertilfredshedsundersøgelser, 
intern audit, håndtering af afvigelser, offentliggørelse af resultater, 
kompetencestyring, de systemansvarliges opgaver og eksterne 
dokumenter. 
 
Sagsbehandlerprocedurerne dækker områderne natur, landbrug, 
bekæmpelse af skadedyr mv., vandløb, grundvand/drikkevand, 
spildevand, badevand, affald, jord, virksomheder, vindmøller, 
jordvarme, råstoffer, sommerhuse og campering, genesager, 
håndhævelser og generel administration. 
 
Borgere, virksomheder mfl. kan søge aktindsigt i procedurerne i 
kvalitetsstyringssystemet efter de almindelige regler om aktindsigt. 
Systemet dækker flere sektioner i direktørområdet Arbejdsmarked, 
Erhverv og Teknik. 
 
Ledelsen har i henhold til krav i kvalitetsstyringssystemet udarbejdet 
en evaluering af kvalitetsstyringssystemet, herunder dets funktion og 
arbejdet hermed i 2009. Denne evaluering skal offentliggøres årligt 
inden 1. april. Se bilag 1. Ledelsen konkluderer i evalueringen at 
implementering og brug af systemet er forløbet tilfredsstillende og det 
forventes at brugen af systemet i 2010 vil bidrage til opfyldelsen af 
kommunens målsætninger. 
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Status er pr. januar 2010 at der er: 
• Udarbejdet og implementeret sagsbehandlerprocedurer for alle 

fagområder omfattet af kvalitetsstyringsloven i 2009  
• Gennemført undervisning i anvendelse af det til 

kvalitetsstyringssystemet hørende IT-system samt 
implementering af systemet i organisationen  

• Foretaget intern audit  
• Ikke er foretaget brugertilfredshedsundersøgelse, da systemet 

først pr. 2010 er fuldt implementeret. 
Brugertilfredshedsundersøgelse gennemføres i 2010.  

• Foretaget ledelsens evaluering  
• foretaget certificeringsaudit  
• Opnået certificering af kvalitetsstyringssystemet 

 
De større opgaver der venter forude i forbindelse med arbejdet med 
kvalitetsstyring, er: 

• Brugertilfredshedsundersøgelse  
• Undervisning af nye brugere, herunder udvidelse af systemet  
• Fastlægge og beslutte delmål  
• Afholdelse af oplæg i Byggesektionen  
• Afvikling af arbejdet med kvalitetsstyring qua procedurer og 

årshjul 
  
Ændring af procedure 5.5.4 Ansvarsfordeling vedr. 
kvalitetssikringssystemet
  
I forbindelse med ledelsesberetningen er det i proceduren beskrevet 
at den skal indstilles af Teknik-, Miljø- og 
Erhvervsudvalget, Økonomiudvalget og godkendes af  Byrådet. Det er 
dog administrationens vurdering at ledelsesvurderingen med fordel 
kan godkendes i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget. 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Teknik-, 
Miljø- og Erhvervsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd 
at:  

1. godkende årsredegørelsen for 2009 vedr. indsats og 
resultater i forbindelse med kvalitetsstyring på sagsbehandling 
indenfor natur- og miljøområdet i Frederikssund Kommune.  

2. Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget får delegeret 
kompetencen til at godkende ledelsesberetningen og at 
procedure 5.5.4  for godkendelse af ledelsesberetning ændres 
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til Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 01. 
marts 2010 
Punkt 1 og 2 anbefales. 
 
Kenneth Jensen deltog ikke i behandlingen af punktet. 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning deltog ikke i behandlingen af punktet. 
 

Beslutninger: Tiltrådt.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 

Bilag: Ledelsens evaluering 2009 med referat og underskrifter
Procedure 5.5.4 kvalitetshåndbogen
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8749,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8750,1030).pdf
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Sag nr.  95   Forslag til kommuneplantillæg 001 - Lokalcenter på Holmensvej i 

Frederikssund 
 
Journal nr.:  028953-2009 
 
Lovgrundlag: Planloven og lov om miljøvurdering af planer og programmer. 

 

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog den 28. november 2009 at planlægningen for en 
dagligvarebutik på Holmensvej 2 skulle fremmes. På denne baggrund 
fremlægges forslag til kommuneplantillæg nr. 001 til Kommuneplan 
2009-2021 til godkendelse til offentlig fremlæggelse. 
  
Kommuneplantillægget overfører en del af matr.nr. 4cn , 
Frederikssund Markjorder, beliggende Holmensvej 2, fra 
erhvervsområde til centerområde og danner således den nødvendige 
kommuneplanmæssige baggrund for udarbejdelse af lokalplan for 
lokalcenteret. 
  
Der er foretaget miljøscreening af kommuneplantillægget og 
lokalplanen i henhold til lov om miljøvurdering af planer og 
programmer. Screeningen er vedlagt som bilag på lokalplansagen. På 
baggrund af screeningen er det administrationens vurdering, at 
kommuneplantillægget ikke vil medføre væsentlig indvirkning på 
miljøet i forhold til tidligere gældende planlægning for området. Der er 
derfor ikke udarbejdet en egentlig miljøvurdering af 
kommuneplantillægget. Dette skyldes, at lokalplanen omfatter et 
mindre område på lokalt plan, hvor det vurderes, at de miljøaspekter, 
som loven omhandler, ikke vil blive påvirket, jf. lovens §3, stk. 1, nr. 
3.    
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Plan- og 
Udviklingsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd at: 

1. forslag til kommuneplantillæg nr. 001 fremlægges offentligt i 8 
uger i henhold til gældende planlov  

2. der ikke udføres en egentlig miljøvurdering af 
kommuneplantillægget.  
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Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Torsdag den 04. marts 
2010 
Anbefales. 
 
Poul Henrik Hedeboe fraværende. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning deltog ikke i behandlingen af punktet. 
 

Beslutninger: Tiltrådt.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 

Bilag: Forslag til Kommuneplantillæg 001 for Lokalcenter på Holmensvej i 
Frederikssund
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8756,1030).pdf/
http://www.frederikssund.dk/media(8756,1030).pdf/
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Sag nr.  96   Forslag til lokalplan 034 for lokalcenter på Holmensvej 
 
Journal nr.:  027088-2009 
 
Lovgrundlag: Planloven. 

 

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog den 28. november 2009 at planlægningen for en 
dagligvarebutik på Holmensvej skulle fremmes. På denne baggrund 
fremlægges forslag til lokalplan 034 for lokalcenter på Holmensvej til 
godkendelse til offentlig fremlæggelse.  
  
Lokalplanforslag 034 udlægger en del af matr.nr. 4cn, Fredrikssund 
Markjorder, beliggende Holmensvej 2, som en ny parcel, hvor der er 
mulighed for opførelse af  lokalcenter på i alt 1500 m2, hvoraf ingen 
butiksenhed må være større end 1000 m2. 
 
Der er udlagt et byggefelt på parcellen, der tilgodeser organiseringen 
af parkeringspladser, til - og frakørsel for kunder samt vareindlevering 
på en sådan måde, at trafiksikkerhed og funktionaliteten i området 
prioriteres. Lokalplanforslaget vedlægges dagsordenen. 
  
Projektet forudsætter, at ca. 25 egetræer (Stilk-eg), der skønnes at 
være mellem 40 og 60 år gamle, langs med Holmensvej 
fældes. Træerne er plantet i en række over ca. 100 meter med en 
underbevoksning af spredt bøgepur. De eksisterende egetræer og 
underbeplantningen erstattes af 4 enkeltstående egetræer og en ½ 
meter bred bøgehæk langs med Holmensvej. 
  
Firmaet Orbicon har gennemført en konsekvensvurdering 
for flagermus ved fældning af den eksisterende beplantning og 
konkluderer, at træerne kan fældes uden negative konsekvenser for 
flagermus og fældningen således ikke er i strid med Habitatdirektivets 
Artikel 12 om internationalt beskyttede dyrearter. 
Konsekvensvurderingen vedlægges som bilag.      
 
I henhold til lov om miljøvurdering af planer og programmer har By og 
Land foretaget en miljøscreening af lokalplanforslaget. By og Land har 
vurderet, at der ikke skal udarbejdes en egentlig miljøvurdering. Dette 
skyldes at lokalplanen omfatter et mindre område på lokalt plan, hvor 
det vurderes, at de miljøaspekter, som loven omhandler, ikke vil blive 
påvirket af planen jf. lovens §3, stk. 1, nr. 3. Miljøscreeningen 
vedlægges som bilag. 
 

Bevilling: Ingen. 
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller, at Plan- og 
Udviklingsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd at:  

1. forslag til lokalplan 034 fremlægges i offentlig høring i 8 uger i 
henhold til gældende planlov  

2. der ikke udføres en egentlig miljøvurdering af 
lokalplanforslaget. 

 

Beslutninger: Tiltrådt.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 

Bilag: BILAG 1/PLUD 4. marts 10 /Forslag til lokalplan 034
BILAG 2/PLUD 4. marts 10 / Miljøscreening
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8753,1030).pdf/
http://www.frederikssund.dk/media(8754,1030).pdf/
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Sag nr.  97   Styrelsesvedtægt for fritidsklubberne 
 
Journal nr.:  009662-2009 
 
Lovgrundlag: Dagtilbudsloven 

 

Sagsfremstilling: Frederikssund Kommune har én fritidsklub - "Frederikssund 
Klubberne" - med tilhørende 10 afdelinger placeret i de fire 
lokalområder. Frederikssund klubberne er oprettet under 
dagtilbudsloven § 65 "Klubtilbud og andre socialpædagogiske 
fritidstilbud til større børn og unge". 
  
I henhold til denne lov er der ingen forpligtigelse til at sikre forældre 
indflydelse i form af en bestyrelse. Baggrunden herfor er, at disse 
tilbud retter sig mod større børn og unge, som i højere grad selv skal 
og kan, sætte præg på indholdet i klubben. Dog har enkelte 
klubber etableret lokale forældreråd, uden at disse har en 
"bestyrelses" kompetence.  
  
I vejledningen om klubtilbud under dagtilbudsloven henvises dog til, at 
det i fritidsklubber for yngre børn kan være relevant, på grund af 
børnenes alder, at inddrage forældrene og give dem indflydelse på 
vegne af deres børn. Idet langt den overvejende del af medlemmerne 
af Frederikssund Klubberne tilhører netop gruppen af yngre børn, 
anbefaler Skoleafdelingen, at benytte vejledningens tilgang for 
oprettelse af en bestyrelse. Det er jf. dagtilbudslovens bestemmelser 
Byrådet der afgør, om der skal oprettes en forældrebestyrelse for 
fritidsklubberne i Frederikssund Kommune. 
  
Der er med udgangspunkt den vedtagne styrelsesvedtægt for 
Frederikssund Kommunes øvrige institutioner, som er oprettet under 
dagtilbudsloven, udarbejdet et forslag til styrelsesvedtægt for 
"Frederikssund Klubberne".  
  
Vedtægten for klubberne adskiller sig især fra de øvrige dagtilbud 
i afsnittet om bestyrelsens sammensætning, således at 
forældrerepræsentationen i vidt omfang kommer til at afspejle de fire 
lokalområder: Citat: " Forældrebestyrelsen består af 5 
forældrerepræsentanter - valgt af og blandt forældre til børn  og unge 
optaget i "Frederikssund Klubberne". Mindst 3 af lokalområderne 
(Slangerup, Frederikssund, Jægerspris, Skibby) skal være 
repræsenteret i bestyrelsen."
  
Forslag til styrelsesvedtægt er udarbejdet i samarbejde med 
fællesklublederen og de øvrige afdelingsledere fra 
fritidsklubområdet. Forslaget er vedlagt som bilag.  
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Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger, da sagen ikke har 
økonomiske konsekvenser. 
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller overfor 
Opvækst- og Uddannelsesudvalget at anbefale Økonomiudvalget og 
Byrådet at: 

1. at der nedsættes en bestyrelse for Frederikssund 
Klubberne med forældrevalgt deltagelse. 

2. at forslaget til styrelsesvedtægt for Frederikssund 
Klubberne godkendes.  

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 01. 
marts 2010 
1. Anbefales 
2. Anbefales 
 
Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Guri Bjerregaard (A) var 
fraværende. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning deltog ikke i behandlingen af punktet. 
 

Beslutninger: Tiltrådt.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 

Bilag: Styrelsesvedtægt oplæg 060409
 
 

 
 
 
 

 
 

http://www.frederikssund.dk/media(8812,1030).pdf
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Sag nr.  98   Frigivelse af anlægsbevilling vedrørende skolestrukturprojekt i 

Frederikssund midt/ nord 2010 
 
Journal nr.:  010791-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Den 25. november 2009 godkendte Byrådet et programoplæg for 
ombygningen af Marienlystskolen og Falkenborgskolen i forbindelse af 
etableringen af ny skolestruktur i Frederikssund by. Endvidere vedtog 
Byrådet, at udsende udbudsmateriale vedr. totalrådgivninger for 
skolernes ombygninger samt for totalentreprisen på 
Falkenborgskolens multisal. Kommunens afdeling for byggeri og 
kommunale ejendomme har således efterfølgende iværksat 
processen med prækvalifikation og udbud af byggeriets delopgaver.  

  

Nærværende sag handler om, at få meddelt anlægsbevillingen til 
byggeriet af multisalen på Falkenborgskolen, idet udbudsannoncen for 
prækvalifikation af totalentreprenører er udsendt (bilag 1: 
Prækvalifikationsannocetekst), og frist for ønske om prækvalifikation 
var den  3. marts 2010. Herefter udvælges de fem bydende firmaer til 
afholdelsen af licitation den 14. april 2010, og kontrakt indgås 
med efterfølgende projektstart primo maj (bilag 2: Tidsplan for udbud). 

  

De samlede projektomkostninger, som der hermed ansøges om 
frigivelse af bevilling til, for byggeriet af multisalen på 
Falkenborgskolen udgør: 

  

Anlægsudgifter inkl. udearealer 10.500.000 kr.
Projektomkostninger (skoleafdelingen),  
øvrig rådgivning, uforudsete, tegninger og lign.    2.493.750 kr. 
I alt multisalen, Falkenborgskolen   12.993.750 kr. 

 
 

Bevilling: Der søges om frigivelse af en anlægsbevilling på 13 mio. kr. til 
byggeriet af multisalen på Falkenborgskolen, finansieret af det afsatte 
rådighedsbeløb til skolestrukturprojektet på i alt 55,5 mio. kr.  

 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller at Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd, at: 

1. Byrådet meddeler en anlægsbevilling på 13 mio. kr. til 
projektet for byggeri af multisalen på Falkenborgskolen, 
finansieret af det afsatte rådighedsbeløb på 55,5 mio. kr.  

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 01. 
marts 2010 
Et flertal af udvalget, bestående af Jesper Henriksen (A), Kirsten 
Weiland (A), og Grethe Olsen (F) anbefaler indstillingen.  
Ole Søbæk (C) og Kasper Andersen (O) kan ikke anbefale 
indstillingen, idet de er af den opfattelse, at forslaget er økonomisk 
uansvarligt. 
 
Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Guri Bjerregaard (A) var 
fraværende. 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
For stemte:Kim Rockhill(A), Ole Find Jensen (A), Poul Henrik 
Hedeboe (F) og John Schmidt Andersen (V).  
 
Imod stemte: Pia Adelsteen (O), Morten Skovgaard (C). 
Morten Skovgaard (C) og Pia Adelsteen (O) ønsker spørgsmålet 
behandlet i forbindelse med budget 2011. 
 
Sagen oversendes til behandling i Byrådet. 
 
Tina Tving Stauning deltog ikke i behandlingen af punktet. 
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Beslutninger: C og O stillede forslag om at udskyde beslutningen til Byrådets møde i 

maj 2010.  
For stemte 5: Kasper Andersen (O), Pia Adelsteen (O), Ole Søbæk 
(C), Morten Skovgaard (C) og Hanne Kyvsgaard (C).  
Imod stemte 11:  Ole Find Jensen (A), Tina Tving Stauning (A), Jesper 
Wittenburg (A), Kirsten Weiland (A), Anne-Lise Kuhre (A), Jesper 
Henriksen (A), Kenneth Jensen (A), Torben Petterson (A), Guri 
Bjerregaard (A), Poul Henrik Hedeboe (F) og Susan Stauersbøl (F).  
Undlod 5: Kristian Moberg (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Lis 
Olsen (V), Jens Ross Andersen (V) og John Schmidt Andersen (V).  
Forkastet.  
 
Der stemtes om Økonomiudvalgets indstilling.  
For stemte 16: Ole Find Jensen (A), Tina Tving Stauning (A), Jesper 
Wittenburg (A), Kirsten Weiland (A), Anne-Lise Kuhre (A), Jesper 
Henriksen (A), Kenneth Jensen (A), Torben Petterson (A), Guri 
Bjerregaard (A), Poul Henrik Hedeboe (F), Susan Stauersbøl (F), 
Kristian Moberg (V), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Lis Olsen (V), 
Jens Ross Andersen (V) og John Schmidt Andersen (V).  
Imod stemte 5: Kasper Andersen (O), Pia Adelsteen (O), Ole Søbæk 
(C), Morten Skovgaard (C) og Hanne Kyvsgaard (C).  
Indstillingen tiltrådt.  
 
C og O finder, at spørgsmålet skal behandles i forbindelse med 
budget 2011. 
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 

Bilag: Bilag 1: Prækvalifikationsannonce for totalentreprisen på multisalen på 
Falkenborgskolen
Bilag 2: Tidsplan for totalentrepriseudbud af multisalen på 
Falkenborgskolen
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8805,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8805,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8804,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8804,1030).pdf
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Sag nr.  99   Justering af skoledistriktsgrænsen mellem Oppe Sundby skole og 

Åbjergskolen for skoleåret 2010/2011 
 
Journal nr.:  023171-2009 
 
Lovgrundlag: Folkeskoleloven §§ 36 stk. 2, 17 og 40 stk. 3 

LF nr. 472 af 10/06/1997 
 

Sagsfremstilling: Ved skoleindskrivningens begyndelse i efteråret 2009, var der 
registeret 75 og 48 børn i til bh. klassernes skolestart 2010/2011 i 
henholdsvis Oppe Sundbys og Åbjergskolens distrikter.   

  

Efter administrationens behandling af indskrivningerne, er nuværende 
status for elevtallet på Oppe Sundby skole og på Åbjergskolen 
henholdsvis 61 og 45 børn som er bosiddende i distriktet og derfor har 
et retskrav på at starte på skolerne.   

Folkeskoleloven stipulerer et maksimum elevantal på normalt 28 
elever ved skoleårets begyndelse, hvilket betyder at der på Oppe 
Sundby skole skal oprettes tre bh. klasser for skoleåret 2010/2011, på 
en ellers to-sporet skole.  

Elevfordelingen mellem Oppe Sundby skole og Åbjergskolen var et 
centralt tema i skolestrukturdebatten.  

  

Byrådets beslutning den 25. marts 2009 om skolestrukturen i 
Frederikssund by, fordrer således en optimering af klassedannelse, 
tidligst fra skoleåret 2010-2011, mellem Oppe Sundby skole og 
Åbjergskolen, hvor begge skoler indeholder 0.-9. klasse i to spor.  

For at efterkomme Byrådets beslutning, anser skoleafdelingen det 
nødvendigt, at søge en overflytning af indskrevne børn fra Oppe 
Sundby skole til Åbjergskolen ved at foretage en justering af 
distriktsgrænsen for skoleåret 2010/2011.  

Kortet i bilag 1 illustrerer distriktsjusteringen, hvor indskrevne elever er 
markeret med et antal, og der stilles forslag om, at følgende områder 
tilgår Åbjerg skoledistrikt fra Oppe Sundby:  

1. Området nord for og inkl. Sundbyvej, vest for 
Roskildevej til nr. 116/ 117 

2. Vestervej 1 - 10 

3. Området nord for og inkl. Strandlystvej  

4. Marbækvej 1 – 11A og 2- 20 

5.  
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Justeringen fordeler de indskrevne børn med 53 elever på hver skole, 
hvor der oprettes hver to klasser med en kvotient på 26-27 elever. 
Denne løsningsmodel tilgodeser den retning, der er udstukket for 
skolestrukturen i Frederikssund syd med sammenlægningen af de to 
skoler fra skoleåret 2011/2012.  

På denne baggrund, traf Opvækst- og Uddannelsesudvalget den 1. 
februar beslutning om (sag nr. 9), at sende et forslag om en justering 
af skoledistriktsgrænsen mellem Oppe Sundby skole og Åbjergskolen 
for skoleåret 2010/2011 til høring hos de to berørte skolebestyrelser.  

Resultatet af høringsprocessen er, at begge skolebestyrelser har 
tilsluttet sig forslaget om at foretage en justering af 
skoledistriktsgrænsen (bilag 2 og bilag 3).  

 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller 
overfor Opvækst- og Udannelsesudvalget at anbefale 
Økonomudvalget og Byrådet:  

1.  at oprette i alt fire bh. klasser med en kvotient på ca. 26 elever 
fordelt i to spor på Oppe Sundby skole og to spor 
på Åbjergskolen ved at gennemføre en 
distriktsgrænsejustering, hvor følgende områder tilgår 
Åbjergskolens skoledistrikt fra Oppe Sundby skoles 
skoledistrikt:  

•  Området nord for og inkl. Sundbyvej, vest for 
Roskildevej til nr. 116/ 117 

• Vestervej 1 - 10 

•  Området nord for og inkl. Strandlystvej  

•  Marbækvej 1 – 11A og 2- 20 
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Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 01. 
marts 2010 
Anbefales. 
Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Guri Bjerregaard (A) var 
fraværende 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning deltog ikke i behandlingen af punktet. 
 

Beslutninger: Tiltrådt.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 

Bilag: Bilag 1: Kort til forslag om justering skoledistriktsgrænsen mellem 
Oppe Sundby skole og Åbjergskolen
Bilag 2: Høringssvar fra Åbjergskolen
Bilag 3: Hørringssvar fra Oppe Sundby skole
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8808,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8808,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8809,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8810,1030).pdf
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Sag nr.  100   Nedlæggelse af Åbjergskolen og Oppe Sundby skole 2011/2012 
 
Journal nr.:  009245-2010 
 
Lovgrundlag: 593 af 24/06 2009 §24 stk. 4 

Lov om folkeskolen (Folkeskoleloven) 

BEK nr. 615 af 19/07/1993 
Bekendtgørelsen om proceduren ved en skolenedlæggelse 

 

Sagsfremstilling: Byrådet traf den 25. marts 2009 beslutning om den fremtidige 
skolestruktur i Frederikssund By. For byens sydlige del valgte Byrådet, 
at Åbjergskolen og Oppe Sundby skole nedlægges og fusioneres til én 
skole senest med virkning fra skoleåret 2014/2015.  

  

I henhold til Frederikssund kommunes skoleprognose 2009 forventes i 
de nærmeste år en udvikling, hvor elevsøgningen til Oppe Sundby 
skole vil overstige skolens to-sporskapacitet skole; samtidig forventes 
relativt lave klassekvotienter på Åbjergskolen.  
  
For at imødegå denne problemstilling traf Byrådet yderligere 
beslutning om en overgangsløsning, hvor de to skoledistrikter for 
Åbjergskolen og Oppe Sundby sammenlægges, ved at nedlægge 
begge skoler, for at nyetablere én skole, med ét skoledistrikt på to 
matrikler, der fortsat begge indeholder 0.-9. klasse i to spor.  
  
For en skole med parallelle spor på to matrikler sker klassedannelsen 
i henhold til principper, som er nedfældet og vedtaget af 
skolebestyrelsen på skolen. Endvidere gælder, at en beslutning om 
skolenedlæggelser skal være truffet forud skoleindskrivningens 
begyndelse, og derfor senest den 1. december forud det skoleår, hvori 
nedlæggelsen forventes at finde sted.  
  
Det indstilles derfor at der træffes beslutning om at: 

1. Oppe Sundby skole og Åbjergskolen nedlægges med 
virkning fra 31.07.2011; og at  

2.  der etableres én ny skole med ét skoledistrikt, som 
fusionerer de to tidligere skoledistrikter med virkning fra 1. 
august 2011.  

  
Tiltrædes indstillingen sendes forslaget til høring ved offentliggørelse i 
lokale dagblade og ugeaviser ved førstkommende lejlighed; samtidig 
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sendes forslaget til høring hos skolebestyrelserne på Oppe Sundby 
skole og Åbjergskolen.  
  
  
Efter en indsigelsesfrist på mindst 8 uger og herudover en 
høringspause på yderligere 4 uger, hvis der rettidigt er fremsat 
indsigelser, genbehandles forslaget politisk.  
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller, at Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget anbefaler Økonomiudvalget og Byrådet at 
godkende at:  

1.  Oppe Sundby skole og Åbjergskolen nedlægges med 
virkning fra 31. juli 2011, og at  

2.  der etableres én ny skole med ét skoledistrikt, som 
fusionerer de to tidligere skoledistrikter med virkning fra 1. 
august 2011.   

  
 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 01. 
marts 2010 
Anbefales. 
Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og Guri Bjerregaard (A) var 
fraværende. 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning deltog ikke i behandlingen af punktet. 
 

Beslutninger: Tiltrådt.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 

Bilag: Bilag 1: Folkeskolelovens §24 om skolenedlæggelser
Bilag 2: Bekendtgørelse 615 af 19/07 1993 om proceduren ved en 
skolenedlæggelse
 

http://www.frederikssund.dk/media(8806,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8807,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8807,1030).pdf
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Sag nr.  101   Kvalitetsstandarder 2010 
 
Journal nr.:  025770-2009 
 
Lovgrundlag: Lov om Social Service §83 og §84 

 

Sagsfremstilling: Byrådet skal mindst én gang årligt udarbejde kvalitetsstandarder for 
personlig pleje og praktisk hjælp samt kommunal genoptræning og 
vedligeholdelsestræning efter lov om Social Service. 
  
Kvalitetsstandarderne for hjælp efter §83 og §84 beskriver det 
overordnede politisk vedtagne serviceniveau og beskriver 
retningslinier for Visitationens tildeling og udmåling af ydelser til 
borgere med funktionsnedsættelse. I forhold til borgerne udgør 
standarderne et informationsgrundlag og en retssikkerhed. 
  
Kvalitetsstandarderne skal hvert år revideres og politisk godkendes. 
  
De foreslåede kvalitetsstandarder for 2010 er med små 
undtagelser uændret i forhold til de nuværende for 2009. Der er 
foretaget mindre redaktionelle rettelser.  
  
Der er foretaget ændringer med hensyn til madservice, som svarer til 
den nuværende ordning, hvor maden leveres af Det danske Madhus.  
  

• Med hensyn til udførelse af hjælpen er foreslået: Der kan som 
udgangspunkt kun vælges én leverandør inden for de 
godkendte kategorier: Praktisk hjælp, personlig pleje og 
madservice. Begrundelsen for forslaget er, at denne 
begrænsning i valgmuligheder forenkler Visitationens arbejde.  

  
Supplerende sagsfremstilling til mødet den 3. marts 2010: 
Kvalitetsstandarderne er blev tilrettet med de godkendte 
rettelser. Endvidere er der under standarden for rengøring  indføjet, at 
der i helt særlige tilfælde kan visiteres til hovedrengøring. 
  
Forslaget har været til høring i Ældrerådet og Handicaprådet, som ikke 
havde bemærkninger.        
  
  
 

Bevilling: Ingen 
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomi og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Indstilling 2. december 2009:  

Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur anbefaler, at Social- og 
Ældreudvalget indstiller til Økonomiudvalget og Byrådet at: 

1. Forslag til kvalitetsstandard for 2010 godkendes og sendes i 
høring i Ældreråd og Handicapråd. 

Indstilling 3. marts 2010: 
Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur anbefaler, at Social-, 
Ældre- og Sundhedsudvalget overfor Økonomiudvalget og 
Byrådet indstiller at: 

1. Forslag til kvalitetsstandard for 2010 endelig godkendes.  

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Social- og Ældreudvalget, Onsdag den 02. december 
2009 
Udvalget anbefaler indstillingen med følgende opræcisering: 
 
"Med hensyn til udførelse af hjælpen er foreslået: Der kan som 
udgangspunkt kun vælges en leverandør for hver af de godkendte 
kategorier: praktisk hjælp, personlig pleje og madservice."  

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 09. december 2009 
Anbefales. 
 
John Schmidt Andersen (V) var fraværende.  

 
Beslutning i Byrådet, Onsdag den 16. december 2009 
Tiltrådt.  
 
For stemte 24: Anne-Mette Worch (V), Hans Henning Bjørnsen (V), 
Jens Ross Andersen (V), Jesper Thorup (V), Jens Brogaard Jensen 
(V), Lis Olsen (V), Bente Nielsen (V), Ole Søbæk (C), Hanne 
Kyvsgaard (C), Mads Bondo Dydensborg (B), Ole Find Jensen (A), 
Guri Bjerregaard (A), Preben Gøttsche (A), Michael Harder (A), 
Mogens Andersen (A), Carsten Cederholm (A), Torben Petterson (A), 
Kenneth Jensen (A), Jesper Henriksen (A), Allan Madsen (A), Tina 
Tving Stauning (A), Kim Rockhill (A), Knud B. Christoffersen (A), 
Grethe Olsen (F).  
 
Imod stemte 1: Pia Adelsteen (O). 
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John Schmidt Andersen (V) og Morten Skovgaard (C) var fraværende. 

 
Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 
03. marts 2010 
Anbefales. 
 
Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) var fraværende. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Anbefales. 

 

Beslutninger: Tiltrådt.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 

Bilag: Kvalitetsstandarder 2010 forelagt SÆS udvalget 3. marts 2010
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8927,1030).pdf
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Sag nr.  102   Klagerådet - Årsberetning 2009 
 
Journal nr.:  007203-2009 
 
Lovgrundlag: Servicelovens § 166, stk. 2 

 

Sagsfremstilling: Ifølge serviceloven skal Klagerådet udarbejde en årsberetning til 
kommunalbestyrelsen, inden udgangen af 1. kvartal det efterfølgende 
år.  
  
Jævnfør serviceloven kan en klage over en afgørelse omkring 
bevilling af hjælp efter § 83 og § 84, først indbringes for De sociale 
Nævn, når klagen har været behandlet af Klagerådet, jf. § 34, stk. 1, 
nr. 1, i lov om retssikkerhed og administration på det sociale område. 
  
Af årsberetningen fremgår, at der i 2009 har været behandlet 7 
klagesager, fordelt med 5 sager som omfattede klage over 
nedsættelse af rengøringshjælpen og 2 sager som omfattede klage 
over nedsættelse af timer til aflastning. En af disse er blevet anket til 
Statsforvaltningen. 
  
Klagerne er efterfølgende behandlet i Social- og Ældreudvalget, som 
har fastholdt den tildelte hjælp med baggrund i kvalitetsstandarden på 
området.    
  
Derudover har Klagerådet behandlet andre emner. De har bl.a. haft en 
drøftelse af uformelle klager / klager som ikke sendes til kommunen 
og fået en orientering om hvordan Visitationen arbejder. 
  
Årsberetningen fremsendes til orientering for Ældrerådet.    
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger, da sagen ikke har 
økonomiske konsekvenser. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller at Social-, at 
Ældre- og Sundhedsudvalget overfor Økonomiudvalget og Byrådet 
anbefaler at: 

1. Orienteringen tages til efterretning.  
2. Fremsendes til orientering for Ældrerådet.   
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Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 
03. februar 2010 
Udvalget godkender indstillingen. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Anbefales. 
 

Beslutninger: Taget til efterretning.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 

Bilag: Årsberetning for 2009
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8605,1030).pdf
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Sag nr.  103   Godkendelse af vedtægt og forretningsorden for Klagerådet 
 
Journal nr.:  007203-2009 
 
Lovgrundlag: Lov om retssikkerhed og administration på det sociale område §§ 34 - 

36 
 

Sagsfremstilling: Byrådet har nedsat et klageråd, der har til formål: 

• at følge hjemmehjælpsområdet og medvirke til, at 
hjemmehjælpsopgaverne i praksis udføres i 
overensstemmelse med målsætninger,  

• at drøfte, vurdere og videreformidle klager over afgørelser om 
tilbud efter § 83 og 84 i lov om social service,  

• at udtale kritik, komme med forslag og henstillinger om 
ændringer til kommunalbestyrelsen,  

• at bidrage til udvikling af hjemmehjælpsområdet gennem 
dialog med kommunalbestyrelsen,  

• at tage spørgsmål op af både generel karakter og de, der 
udspringer af konkrete sager,  

• at være med til udarbejdelse af retningslinier for 
tilbagemelding på klager. 

Byrådet sørger for, at der vælges medlemmer til klagerådet mindst 
hvert fjerde år. 
  
Klagerådet består af 6 medlemmer, fordelt som følger: 

• 3 medlemmer vælges blandt Ældrerådets medlemmer  
• 2 medlemmer vælges blandt Byrådets medlemmer  
• 1 medlem vælges af Invalideorganisationerne.  

Kommunen betaler udgifterne ved Klagerådets virksomhed og stiller 
sekretærbistand til rådighed for rådet. 
  
Klagerådet har på sit konstituerende møde den 10. februar 2010, 
udarbejdet forslag til vedtægter for rådets virke samt udarbejdet en 
forretningsorden.      
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen kommentarer, da sagen ikke har 
økonomiske konsekvenser. 
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Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed- og Kultur indstiller, at Social-, 
Ældre- og Sundhedsudvalget overfor Økonomiudvalget og Byrådet 
anbefaler at: 

1. Forretningsordenen tages til efterretning.  
2. Vedtægterne anbefales til Økonomiudvalgets og Byrådets 

godkendelse.  

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 
03. marts 2010 
Anbefales. 
 
Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) var fraværende. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Indstillingens punkt 1 taget til efterretning. 
Indstillingens punkt 2 anbefales til Byrådets godkendelse. 
 

Beslutninger: Indstillingens punkt 1 taget til efterretning.  
Indstillingens punkt 2 tiltrådt.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 

Bilag: Forslag til vedtægter for klagerådet
Forslag til forretningsorden
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8931,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(8932,1030).pdf
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Sag nr.  104   Ældrerådets vedtægter og forretningsorden 
 
Journal nr.:  028988-2009 
 
Lovgrundlag: Lov nr. 1203 af 10/12 2009 Retssikkerhedsloven (LF 228/96/97) og 

Lov om Social Pension § 56 a, stk. 4  
 

Sagsfremstilling: Der er pr. 1. januar 2010 valgt et nyt Ældreråd. Ældrerådet har til 
formål:  

• At arbejde for skabelsen af optimale vilkår for alle ældre 
borgere i Frederikssund Kommune. Ældrerådet skal sikres 
medindflydelse gennem dialog med og rådgivning af Byrådet i 
ældrepolitiske spørgsmål samt at fungere som kontaktorgan 
mellem kommunens ældrebefolkning og Byrådet ved 
tilrettelæggelse af ældrepolitikken i Frederikssund Kommune.  

• At arbejde uafhængigt af partipolitiske og organisatoriske 
interesser, og ethvert medlem af Rådet skal i sit arbejde alene 
rette sig efter sin personlige overbevisning.  

Der vælges medlemmer til Ældrerådet hvert fjerde år og valg til 
Ældrerådet afholdes i umiddelbar tilslutning af valgene til Byråd og 
Regionsråd. De kandidater, der ved valget får flest stemmer, er valgt 
til Rådet.   
  
Alle borgere i Frederikssund Kommune, der er fyldt 60 år på 
tidspunktet for valgets afholdelse, har valgret og er valgbare til 
Ældrerådet.  
  
Ældrerådet består af ni medlemmer.  
  
Ældrerådet udpeger på Byrådets anmodning af sin midte tre 
medlemmer til Klagerådet på hjemmehjælpsområdet samt tre 
personlige suppleanter, jævnfør lov om retssikkerhed og 
administration på det sociale område § 35.  
  
Kommunen afholder udgifterne ved Ældrerådets virksomhed og stiller 
iøvrigt - hvis Ældrerådet ønsker det - sekretærbistand til rådighed for 
Ældrerådet.  
  
Ældrerådet har udarbejdet forslag til vedtægter for 2010-2013 for 
Ældrerådets virke samt udarbejdet en forretningsorden.  
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Bevilling: Ingen 
  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere kommentarer, da sagen ikke 
har økonomiske konsekvenser. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller, at Social-, Ældre- 
og Sundhedsudvalget overfor Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler 
at: 

1. Forretningsordenen tages til efterretning.  
2. Vedtægterne anbefales til Økonomiudvalgets og 

Byrådets godkendelse.   

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 
03. marts 2010 
Anbefales. 
 
Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) var fraværende. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Indstillingens punkt 1 taget til efterretning. 
Indstillingens punkt 2 anbefales til Byrådets godkendelse. 
 

Beslutninger: Indstillingens punkt 1 taget til efterretning.  
Indstillingens punkt 2 tiltrådt.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 

Bilag: Vedtægter for 2010-2013
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(8930,1030).pdf
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Sag nr.  105   Sag vedrørende plejeboligerne på Lundevej 18 D 
 
Journal nr.:  000153-2010 
 
Lovgrundlag: Lov om Almenboliger § 54  

 

Sagsfremstilling: De almene ældreboliger på Lundevej 18 D blev etableret i 2001 i et 
samarbejde mellem daværende Frederikssund Kommune 
og Frederikssund Boligselskab. Der blev etableret otte almene 
ældreboliger målrettet til borgere med demenssygdom. 
 
Boligerne er ejet af boligselskabet, og Frederikssund Kommune har 
anvisningsret og -pligt til boligerne.  
 
Stedet er organiseret under Omsorgscenteret Tolleruphøj. Den fysisk 
afstand imellem stederne, gør det imidlertid nødvendigt 
med selvstændige medarbejdergrupper henholdsvis på Tolleruphøj og 
Lundevej 18 D. Der kan således ikke foregå en fleksibel udveksling af 
medarbejderressourcer mellem grupperne i det daglige. Dette ses på 
lønudgiften til faste medarbejdere, som er henholdsvis 28.385 kr. om 
måneden pr. bolig på Tolleruphøj, og 40.000 kr. om måneden pr. bolig 
på Lundevej 18 D. Konkret er der en nattevagt til de otte boliger på 
Lundevej, hvor der på Tolleruphøj er to nattevagter til 52 boliger.   
 
Lundevej 18 D danner ramme for otte demensramte borgere, som alle 
er afhængige af personlig og praktisk hjælp. Boligerne er alle to-
rumsboliger med tilhørende tidssvarende badeværelser, som lever op 
til de krav, der er i lovgivningen. Udearealerne indeholder to små 
haver, som ikke er egnede til demensramte. Derudover ligger 
boligerne tæt på den trafikerede Lundevej, hvilket gør, at beboerne 
ikke har mulighed for at opholde sig ude uden opsyn. Dette giver 
daglige konflikter mellem beboerne, som i stedet må opholde sig 
inden døre på de sparsomme fælles arealer.   
 
Fællesarealet indeholder køkken/alrum og en lille dagligstue, hvoraf 
en del anvendes til kontor. Her færdes beboere og pårørende, 
samtidig med at medarbejderne behandler fortrolige oplysninger eller 
fører samtaler med andre myndighedspersoner. Overholdelse af 
tavshedspligten er vanskeliggjort af forholdene. Der er ikke indrettet 
kontorfaciliteter og der findes ikke et personalerum, hvor 
medarbejderne kan trække sig tilbage og holde en reel pause i løbet 
af en arbejdsdag.  
 
Opbevaringspladsen på Lundevej 18 D er mangelfuld. På den fælles 
gang opbevares bl.a. snavset vasketøj samt madvogne og tøjstativ. 
På baggrund af ovenstående vurderes det, at Lundevej 18 D ikke 
længere er egnet til at huse borgere med behov for plejebolig.   
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Medarbejderne blev på et møde den 22. oktober 2009 orienteret om, 
at plejeboligerne på Lundevej 18 D muligvis afvikles. Medarbejderne 
støtter denne afvikling af boligerne.  
 
Ligeledes er beboere og pårørende på et møde den 5. januar 2010 
blevet informeret om, at plejeboligerne muligvis afvikles. Der er fuld 
forståelse for planen og alle vil indgå i et samarbejde hvis planen skal 
realiseres.    
 
Supplerende sagsfremstilling til møde i Social-, Ældre- og 
Sundhedsudvalget den 3. marts 2010, på baggrund af sagens 
høring i Ældrerådet: 
 
Ældrerådet har behandlet sagen vedr. plejeboligerne på Lundevej 18 
D den 15. februar 2010. Beslutningen fra Social-, Ældre- og 
Sundhedsudvalget anbefales med den tilføjelse, at beboerne flyttes 
samtidigt til Pedersholm i selvstændig bolig for demente, samt at 
beboerne ikke må få yderligere boligudgifter, end de har nu.  
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse bemærker, at udgiften til drift af 8 pladser (dvs. til 
løn o.lign.) udgør i størrelsesordenen 3,987 mio. kr. Udgifterne vil 
indgå i den samlede kapacitetsplanlægning for plejeboligområdet.  
 

Indstilling: Indstilling 3. februar 2010: 
Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller, at Social-,  Ældre- 
og Sundhedsudvalget overfor Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler 
at:  

1. De 8 plejeboliger på Lundevej 18 D afvikles som plejeboliger 
senest den 31. december 2010  

2. Beboerne tilbydes anden bolig.  
3. At sagen sendes til høring i Ældrerådet. 

Indstilling 3. marts 2010:  
Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller, at Social-,  Ældre- 
og Sundhedsudvalget overfor Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler 
at:  

1. Udvalget tager Ældrerådets høringssvar til efterretning.  
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Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 
03. februar 2010 
Anbefales. 

 
Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 
03. marts 2010 
Anbefales. 
 
Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) var fraværende. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Anbefales. 
 

Beslutninger: Tiltrådt.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 
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Sag nr.  106   Museet Færgegården vedtægter 2010 
 
Journal nr.:  025267-2009 
 
Lovgrundlag: Museumsloven 

 

Sagsfremstilling: Museet Færgegården har fremsendt ønske om vedtægtsændringer. 
  
Forslaget til ændringer har været behandlet i museets bestyrelse den 
25. august 2009, og det er en enig bestyrelse, der står bag 
ændringsforslaget. 
  
Ændringen vedrører § 4.2, bestyrelsens sammensætning. 
  
Nuværende formulering: 
  
"Bestyrelsens sammensætning er som følger: 
4 medlemmer vælges af Frederikssund Byråd i dets midte i 
overensstemmelse med de kommunale valgterminer. 
2 medlemmer vælges af de historiske foreninger i Frederikssund, 
Jægerspris, Skibby og Slangerup. Valgperioden følger de kommunale 
valgterminer. 
1 medlem udpeges af bestyrelsen for Kong Frederik den Syvendes 
Stiftelse" 
  
Forslag til ny formulering: 
2 medlemmer udpeges af Frederikssund Byråd 
1 museumsfaglig person udpeges af Kulturarvstyrelsen (KUAS) 
1 repræsentant for det lokale erhvervsliv udpeges af Frederikssund og 
Erhvervs og Turist Center (FETC) 
1 repræsentant udpeget af de historiske foreninger i Frederikssund 
kommune 
1 repræsentant udpeget af Færgegårdens Venner 
1 repræsentant udpeget af Bestyrelsen for Kong Frederik den 
Syvendes Stiftelse. 
Valgperioden følger de kommunal valgterminer. 
Genvalg kan finde sted"  
  
Ændringen betyder, at Byrådet kan vælge at udpege repræsentanter 
udenfor dets midte.  
  
Museet ønsker at styrke bestyrelsen med en fagperson samt opbygge 
tættere relationer til det private erhvervsliv i kommunen. Både Museet 
og erhvervslivet vil have nytte af et tættere samarbejde, der kan 
medvirke til at udvikle nye opgaver og samarbejdsformer til gavn for 
Frederikssund kommune. 
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Museets Venner er en støtteforening stiftet i 2009, som det vil være 
naturligt bliver repræsenteret i bestyrelsen. 
  
Det foreslås, der indarbejdes flg. ændring i vedtægterne under § 4.1: 2 
medlemmer udpeget af Frederikssund Byråd følger den kommunale 
valgtermin. Således at øvrige medlemmer af bestyrelsen 
valgt/udpeget fra 1. januar 2010 er valgt/udpeget til og med 
31.12.2012, hvorefter de vil være valgt/udpeget for 4 år. 
  
Begrundelsen er at sikre kontinuiteten og undgå videntab med en 
forskudt udpegning. 
  
Vedtægterne har været forelagt juridisk sekretariat, som ikke har 
kommentarer til ændringen. 
  
Forslaget til vedtægtsændringer er sendt til kulturarvsstyrelsen, som 
endnu ikke har kommenteret ændringerne. 
  

Fortsat sagsbehandling: 
Kulturarvsstyrelsen har i mail fra 11. januar 2010 meddelt, at de ikke 
kan godkende de ønskede ændringer i vedtægterne for Museet 
Færgegården. 
  
Styrelsen ønsker ikke at blive udpegningsberettiget part til 
Færgegårdens bestyrelsen, og kan derfor ikke godkende forslaget til 
vedtægtsændringer. 
  
Museet Færgegården foreslår derfor, at Byrådet udpeger tre personer 
i stedet for 2. Set i lyset af udmeldingerne fra kulturministeriet om 
større faglige enheder på museumsområdet og dermed ændrede 
strukturer og organisering har Museet peget på, at det vil være 
ønskeligt at Byrådet udpeger endnu et medlem, således at Byrådets 
indflydelse bliver styrket med yderligere repræsentation af 
hovedtilskudsyder. 
  
Forslag til ny formulering af § 4.2 Museets bestyrelse: 
  
"Bestyrelsens sammensætning er som følger: 
3 medlemmer udpeges af Frederikssund Byråd 
1 repræsentant for det lokale erhvervsliv udpeges af Frederikssund 
Erhvervs og Turistcenter 
1 repræsentant udpeges af de historiske foreninger i Frederikssund 
kommune 
1 repræsentant udpeges af Færgegårdens Venner 
1 repræsentant udpeget af bestyrelsen for Kong Frederik den 
Syvendes Stiftelse 
3 medlemmer udpeget af Frederikssund Byråd følger den kommunale 
valgtermin. Således at øvrige medlemmer valgt/udpeget fra 1. januar 
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2010 er valgt/udpeget til og med 31.12.2010, hvorefter de vil være 
valgt/udpeget for 4 år." 
  
Denne formulering er forhåndsgodkendt af Kulturarvsstyrelsen i brev 
af 12. februar 2010. 
  
I forbindelse med ændringen beder Kulturarvsstyrelsen om en 
ajourføring af vedtægterne efter styrelsens nye standardvedtægter. 
  
I paragraffen om ophør, § 11 tilføjes et nyt stk. 2: 
Det påhviler den afgående bestyrelse at træffe alle nødvendige 
driftsmæssige foranstaltninger til sikring af en forsvarlig afvikling af 
museets aktiviteter og forpligtigelser. 
 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, sundhed og kultur indstiller overfor Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget at: 

1. anbefale vedtægterne til godkendelse overfor Økonomiudvalg 
og Byråd. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Kultur- og Fritidsudvalget, Onsdag den 02. december 
2009 
Udvalget anbefaler vedtægtsændringerne overfor Økonomiudvalg og 
Byråd med den tilføjelse, at flg. ændres under § 4.1: 
2 medlemmer udpeget af Frederikssund Byråd følger den kommunale 
valgtermin, således at øvrige medlemmer valgt/udpeget fra 1. januar 
2010 er valgt/udpeget til og med 31.12.2013, hvorefter de vil være 
valgt/udpeget for 4 år. 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 09. december 2009 
Anbefales. 
 
John Schmidt Andersen (V) var fraværende.  

Beslutning i Byrådet, Onsdag den 16. december 2009 
Tiltrådt.  
 
John Schmidt Andersen (V) og Morten Skovgaard (C) var fraværende. 
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Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Tirsdag den 02. 
marts 2010 
Anbefales. 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 17. marts 2010 
Anbefales. 
 
Navn på det sidste bestyrelsesmedlem vil foreligge til Byrådets møde. 
 

Beslutninger: Tiltrådt.  
 
Knud B. Christoffersen (A) valgt.  
 
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 
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Sag nr.  107   Meddelelser 
 
Journal nr.:  001149-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Tina Tving Stauning (A) meddelte, at hun er blevet indvalgt i 
bestyrelsen for HMN Naturgas I/S.  
Ole Søbæk (C) meddelte, at han er indtrådt i Regionsrådet, og 
herunder udpeget til Vækstfonden og Copenhagen Capacity.  
 
Kim Rockhill (A) og Grethe Olsen (F) fraværende. 

 
 
 
 
 



 

 

Møde i Byrådet Onsdag den 24. marts 2010. Mødet sluttede kl. 21.00 
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